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ADVERTENTIE

De eindejaarsbijlage van De Tijd: 
verhalen van hoop, troost en perspectief.
Morgen gratis bij De Tijd.

pmd-zak. De vzw is verantwoordelijk voor 
de inzameling en de recyclage van huis-
houdelijk verpakkingsafval in ons land. Ze 
krijgt daarvoor geld van haar leden, bedrij-
ven zoals Danone, Coca-Cola en Alpro.

Fostplus introduceerde vorig jaar - als 
deel een van de raket - de uitgebreide blau-
we zak: p+md. Daar kan je thuis niet alleen 
plasticfl essen, fl acons, drankkartons en 
metalen verpakkingen in kwijt, maar vrij-
wel alle plastics. Folies, botervlootjes, yog-
hurtpotjes, champignonbakjes, roomijsdo-
zen, tandpastatubes, potjes nachtcrème...

Het is een van de maatregelen om tegen 
2023 65 procent van de plasticverpakkin-
gen in ons land selectief in te zamelen. Dit 
jaar is dat ruim 50 procent, al aanzienlijk 
meer dan wat Europa voorschrijft.

Met de p+md-zak denkt Fostplus het 
ingezamelde plastic per inwoner op te 
trekken van 15 tot 23 kilo per jaar. Dat is 
bijna 90.000 ton plastic dat niet meer bij 

het restafval belandt en dus niet meer in de 
verbrandingsoven terechtkomt. Het nieuwe 
systeem is al van kracht voor 4 miljoen Bel-
gen, en midden 2021 zal dat voor iedereen 
zijn. Dan zal in de blauwe zak naar schat-
ting 250.000 ton afval opgehaald worden, 
waarvan 160.000 ton plastics.

Om dat alles te sorteren wordt zo’n 200 
miljoen euro geïnvesteerd in vijf nieuwe 
sorteerinstallaties. Dat is deel twee van de 
Fostplus-raket. Die machines kunnen 
dankzij sensoren en artifi ciële intelligentie 
de massa scheiden in 14 aparte afvalstro-
men. Onder meer Indaver, Suez en Prezero 
(een onderdeel van de holding  boven de 
supermarktgroep Lidl) baten die sorteer-
centra uit.

Als sluitstuk van het plan van Fostplus 
worden nu drie nieuwe fabrieken ge-
bouwd om een groot deel van de gesor-
teerde plastics op eigen bodem te recycle-
ren tot nieuwe grondstoff en. Tot op heden 

Bijna alle petfl essen die Belgen 
thuis in de blauwe zak stop-
pen, belanden binnenkort in 
Charleroi. Daar bouwen Suez 
en Sources Alma - de Belgische 
marktleider in gebo� eld wa-

ter met onder meer het merk Cristaline - 
een fabriek om die te recycleren. 

Een complex proces waarbij fl essen in 
kleine stukjes worden vermalen en een 
speciale reiniging krijgen, levert de fabriek 
petkorrels op die zo goed als nieuw zijn. 
De volumes volstaan om 685 miljoen 
 nieuwe petfl essen - met 100 procent gere-
cycleerde materialen - opnieuw in België 
op de markt te brengen. ‘Zo sluiten we de 
cirkel helemaal’, klinkt het.

De plannen passen in de ‘drietrapsraket’ 
die Fostplus de voorbije jaren in stelling 
heeft gebracht. Fostplus kennen we van de 

Belgische fabriek recycleert 
oude petfl essen in nieuwe
België investeert bijna 100 miljoen euro in drie nieuwe recyclagefabrieken, 
om meer dan 100.000 ton plastics uit de blauwe pmd-zakken te verwerken 
tot nieuwe grondstoff en. 
JAN DE SCHAMPHELAERE

gebeurde dat in het buitenland, voorna-
melijk in de buurlanden.

‘Zo ze� en we een grote stap naar een 
circulaire economie’, zegt Patrick Laevers, 
directeur van Fostplus. ‘Dat is niet alleen 
ecologisch belangrijk, we creëren ook jobs 
en expertise om van België een recyclage-
hub te maken’, vult Henny De Baets, top-
vrouw van de Openbare Afvalstoff enmaat-
schappij (OVAM), aan.

De drie nieuwe fabrieken komen in 
 Beringen, Houthalen en die van Suez en 
Sources Alma in Charleroi. Ze vergen een 
investering van gezamenlijk 93 miljoen 
euro. Dat levert 80 nieuwe jobs op, boven 
op de 250 in de nieuwe sorteercentra.

Op de site van Bionerga in Beringen, 
waar onlangs een biostoomcentrale is geo-
pend, komt een recyclagecentrum voor po-
lyethyleenfolies. Dat zijn bijvoorbeeld plas-
tic zakjes, de wikkels rond magazines of de 
plastic die een pak van zes melkfl essen bij 
elkaar houdt. ‘Het gerecycleerde materiaal 
zal competitief zijn met nieuw plastic’, zeg 
Ludo Kelchtermans, de topman van Bio-
nerga.

Meubilair en bloembakken
Het Limburgse familiebedrijf Eco-oh! haal-
de een derde contract binnen en gaat de 
‘gemengde fractie’ van de p+md-zak om-
ze� en in tuinmeubilair en bloembakken 
voor particulieren en stadsdiensten.

Die restfractie bestaat bijvoorbeeld uit 
de plasticverpakkingen van kaas en ham, 
met meerdere lagen die niet zomaar uit 
elkaar gehaald kunnen worden. Kortom, 
plastics waar je in principe niets meer mee 
kan doen, behalve ze verbranden. Maar 
Eco-oh! weet er wel weg mee, zoals het al 
jaren doet met allerhande plastic rommel 
uit containerparken. ‘Akkoord, dit is niet 
hetzelfde als van een fl es een fl es maken. 
Maar we geven het afval wel een tweede 
leven. Een lang leven zelfs. Onze eerste 
 zitbank dateert van lang geleden, en die 
staat nog altijd te pronken op de mijnsite 
in Beringen’, zegt CEO Koen Verhaert.

Intussen rijpen bij Fostplus nog meer 
plannen, om ook de recyclage van bijvoor-
beeld polyethyleen met hoge dichtheid 
(wi� e melkfl essen en shampoobussen) 
naar ons land te brengen.

Met de p+md-zak denkt Fostplus het ingezamelde plastic per inwoner op te trekken van 15 tot 23 kilo per jaar. © WOUTER VAN VOOREN

Resilux grijpt naast 
recyclagecontract

Ook het beursgenoteerde bedrijf 
Resilux had zich kandidaat gesteld 
bij Fostplus om petfl essen uit de 
Belgische vuilniszakken te recycle-
ren tot nieuwe korrels. Maar 
 Resilux haalde het niet. ‘Och, er 
 komen in Europa nog zo’n kansen’, 
reageert CEO Dirk De Cuyper. 
Resilux produceert voorvormen 
voor petfl essen en heeft sinds enke-
le jaren ook een recyclagefabriek 
in Zwitserland. Daar verwerkt het 
zo’n 30.000 ton vuile petfl essen 
per jaar, maar het bedrijf wil meer 
en gaat extra capaciteit bijze� en. 
‘De machines zijn besteld.’ 
De vraag van drankenproducenten 
naar gerecycleerde pet zit in de lift 
omdat eenmalige verpakkingen 
tegen 2025 in Europa voor een 
kwart uit gerecycleerd materiaal 
moeten bestaan.

80
De drie nieuwe recyclagefabrieken 
leveren 80 directe jobs op, boven op de 
250 in de nieuwe sorteercentra, om de 
plastics uit de p+md-zak te scheiden. 
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Arvid Waelkens (37), de zaak-
voerder van audio- en videobe-
drijf Bluetown, pakt uit met een
lijn van comfortabele kledij met
een minimalistisch ontwerp.
Maar wel met een belangrijke
boodschap, want de Waregem-
naar wil iedereen die het moei-
lijk heeft, oproepen om te pra-
ten. «Elke zelfdoding is er één te
veel, en daarom schenken we de
winst aan goede doelen.»

Arvid doopte zijn kledinglijn ‘Jer-
remy’, een verwijzing naar het
nummer ‘Jeremy’ van Pearl Jam.
«Dat liedje vertelt het verhaal van
een 15-jarige Amerikaanse jon-
gen, die zich in 1991 in zijn klas
door het hoofd schoot. Waarom
die extra ‘r’ dan? Omdat een
beetje anders ook oké is», ver-
volgt Arvid. Zelf werd de Ware-
gemnaar ook al geconfronteerd
met verlies en gemis. 
«Maar dit project is er voor ieder-
een die het moeilijk heeft. Zelf
heb ik het ook soms lastig om te
praten, maar er zijn oplossin-
gen», zegt Arvid, die verwijst naar

de twee organisaties die ge-
steund worden door de kleding-
lijn. Dat zijn de Vlaamse hulplijn
Awel en de Zelfmoordlijn 1813.
«Als Jerremy een succes wordt, is
het goed mogelijk dat we op ter-
mijn ook andere organisaties aan
bod laten.» 
Het assortiment van Jerremy is

breed: er zijn petten, truien, hoo-
dies en joggingsbroeken in ver-
schillende kleuren en maten. Een
hoodie kost 47 euro, voor een trui
of een pet betaal je respectieve-
lijk 41 en 26 euro. Een kleding-
stuk kopen kan enkel via de onli-
ne webshop  die sinds dinsdag
online staat. (PNW)

WAREGEM

Arvid Waelkens en zijn vriendin Sarah Beulque tonen 
enkele kledingstukken uit de ‘Jerremy’-lijn. Foto PNW

Arvid lanceert kledinglijn die Zelfmoordlijn en awel.be steunt

De Gaverbeek ter hoogte van het Jeugdeiland oogt nog niet aantrekkelijk. Daar komt
verandering in. Foto Pieterjan Neirynck

Gaverbeek wordt opgefrist op drie plaatsen: 
«Straks hét uithangbord van Waregem»
Op drie plaatsen in de stad
krijgt de Gaverbeek de komen-
de jaren een grondige opfris-
beurt. Aan de ingang van de
hippodroom, wijk Het Spei en
het Jeugdeiland willen het
stadsbestuur, intercommuna-
le Leiedal en de Vlaamse Mi-
lieumaatschappij de bekend-
ste beek van Waregem op-
nieuw zichtbaar maken.

Waregem staat bekend als ‘de
stad aan de Gaverbeek’, hoewel
de beek enkel een prominente
rol krijgt tijdens Waregem Koer-
se. In een notendop is het de be-
doeling om de Gaverbeek ‘zicht-
baar’ te maken. «De beek is mo-
menteel nogal ‘ingekokerd’.

Heel vaak werd ze in het verle-
den weggestopt achter bebou-
wing, een hek of een vangrail.
Daar willen we komaf mee ma-
ken», zegt schepen van Natuur
en Klimaat Maria Polfliet
(CD&V). Tijdens de eerste fase,
die tegen Waregem Koerse 2022
afgerond moet zijn, wordt de in-
gang van de hippodroom onder
handen genomen. 
De oever krijgt een nieuwe in-
richting, waardoor de beek als
troef wordt uitgespeeld. «We
breken de Gaverbeek letterlijk
open en creëren een wandelpad
naast het water. We beschikken
al over enkele simulatiebeelden
van hoe zoiets eruit zou kunnen
zien (zie foto, red.)», vervolgt

schepen Polfliet.

Overleg
Wanneer die werken achter de
rug zijn, krijgt het project een
vervolg aan het Jeugdeiland,
waar onder meer Chiro Ware-
gem Centrum, sporthal Jeugd-
centrum en het Sportkafee ge-
vestigd zijn. 
«We voorzien hierover nog ver-
der overleg met alle gebruikers»,
klinkt het. Dankzij de samen-
werking met intercommunale
Leiedal en de Vlaamse Milieu-
maatschappij hoopt de stad ook
een aantal klimaatambities
waar te maken. Zo moet de wa-
terkwaliteit na de werken een
stuk beter worden. (PNW)

HEULE
Het is nu zeker. Zwembad La-
gaeplein in Heule blijft langer
open, minstens tot eind augus-
tus 2026.

De openingsuren worden vanaf
februari 2021 uitgebreid. Het
zwembad is hierdoor voortaan
op zondag weer open, van 8.30
tot 12 uur. Er wordt de komende
vijf jaar ook 500.000 euro in het

zwembad Lagaeplein geïnves-
teerd. Het geld gaat onder meer
naar het aanpakken van de in-
kom, schilderwerken, het verbe-
teren van nooduitgangen, een
nieuwe warmtewisselaar zodat
het zwembadwater warm ge-
noeg blijft, het vervangen van
pompen en motoren, nieuwe
verlichting en nieuwe voorraad-
tanks voor chemicaliën. «Het

contract met Lago is aangepast»,
geeft schepen Arne Vanden-
driessche nog mee. «Er is geen
vaste toelage meer, maar een va-
riabele subsidie, berekend vol-
gens het aantal bezoekers. Dat is
voortaan zo voor de zwembaden
Lagaeplein en Abdijkaai. Hoe
meer volk die beide zwembaden
ontvangen, hoe hoger de subsi-
die voor Lago.» (LPS)

LENDELEDE
Afgeleid door kind:
vrouw knalt op
verkeerslicht
In Lendelede is woensdagnamid-
dag een automobiliste met haar
bestelwagen op een verkeerslicht
geknald. Dat gebeurde nadat de
vrouw door een kind op de ach-
terbank was afgeleid. Beiden
werden naar het ziekenhuis ge-
bracht.

Rond 16 uur kwam Kim D. (38) uit
Heule (Kortrijk) met haar Peugeot
uit de richting van Hulste (Harelbe-
ke). Op het kruispunt van de Hul-
stemolenstraat met de Rijksweg
(N36) raakte ze afgeleid door een
kind op de achterbank. Voor ze het
wist, knalde ze frontaal tegen een
verkeerslicht op een middengelei-
der. Zowel de automobiliste als het
kind zijn met een ambulance naar
het ziekenhuis gebracht. Er konden
geen ernstige verwondingen vast-
gesteld worden. Het ongeval ver-
oorzaakte wat verkeershinder op
de drukke gewestweg N36. De
brandweer zorgde voor het oprui-
men van de brokstukken en vloei-
stoffen en leidde het verkeer in goe-
de banen. (LSI)

ZWEVEGEM/MOEN
Imog-site krijgt er twee
kleine windmolens bij
Na de zomer van 2021 wordt ge-
start met de realisatie van twee
windmolens op de Imog-site in
Moen. Nadat twee omwonenden in
beroep gingen tegen de goedkeu-
ring van de provincie, kreeg Imog
nu ook van de Vlaamse overheid
groen licht. De windmolens komen
op de huidige stortplaats, waar de
exploitatievergunning voor af-
loopt in 2031. «Een stortplaats
moet 30 jaar lang ‘nazorg’ krijgen,
iets dat veel geld kost. Met die
windmolens willen we dat kosten-
plaatje wat drukken», zegt alge-
meen directeur Johan Bonnie. Het
gaat om turbines met een hoogte
van ongeveer 70 meter en een
maximumvermogen van 300 kilo-
watt. Qua investering rekent Imog
op 400.000 tot 800.000 euro per
windmolen. (JME)

Zwembad Lagaeplein blijft open tot eind augustus 2026

LS
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Leiestreek

parkeerde Audi A6 break van een kop-
pel uit Wontergem. Die auto werd zo-
wat 80 meter vooruitgekatapulteerd.
De Volkswagen Tiguan kwam uiteinde-
lijk tot stilstand tegen een geparkeerde
Peugeot, die ook zwaarbeschadigd
raakte. De bestuurster van de Volkswa-
gen bleef daarbij ongedeerd, de vrouw
werd opgevangen door omwonenden.
Voetganger Luc Deceuninck werd voor
verzorging naar het ziekenhuis ge-
bracht.

Overal brokstukken
De meervoudige botsing ging gepaard

met enkele stevige knallen. «Dat schrok
ons op», zeggen de eigenaars van de
weggekatapulteerde Audi A6. «We wa-
ren op bezoek bij onze (schoon)ouders
die hier in een appartement wonen
langs de Rijksweg. Toen we naar buiten
keken, zagen we brokstukken liggen.
Onze wagen vonden we eerst niet terug.
Het duurde even voor we doorhadden
dat hij plots zowat tachtig meter verder
stond. Onze wagen werd vooruitge-
duwd en raakte daarbij de Mercedes
met aanhangwagen van een man die in
de richting van Oostrozebeke reed. Uit-
eindelijk kwam onze Audi tot stilstand

tegen een geparkeerde wagen. Die raak-
te lichtbeschadigd.
De politie sloot de Rijksweg af tussen de
Heirweg en de Hernieuwenstraat, om
in alle rust de vaststellingen te kunnen
doen en nadien de wrakken te laten ta-
kelen. Dat nam behoorlijk wat tijd in be-
slag. Het duurde tot rond 18 uur voor de
straat weer vrij was voor het verkeer.
Het gebeuren lokte nogal wat oudere
bewoners van de rij appartementen ter
hoogte van het ongeval naar buiten. Iets
voor zeven uur tenslotte, werd de
brandweer opgeroepen om de rijweg te
komen reinigen.

VOETGANGER RAAKT GEWOND, OOK DRIE AUTO’S IN DE PRAK

Ravage na epilepsieaanval achter het stuur

Het ongeval gebeurde om 16 uur langs
de Rijksweg in Wielsbeke. V., een vrouw
uit Wielsbeke, reed met haar Volkswa-
gen Tiguan in de richting van Oostroze-
beke. Ter hoogte van de Hernieuwen-
straat werd de bestuurster echter ge-
troffen door een epileptische aanval. Ze
raakte met haar auto rechts van de weg
af. Daar wandelden de gepensioneerde
Luc Deceuninck en zijn echtgenote, ook
uit Wielsbeke. Luc, die links liep, werd
geraakt door de rechterzijspiegel van de
Volkswagen Tiguan. De man raakte ge-
wond en kwam ten val.
De stuurloze SUV ramde aan de overzij-
de van het restaurant Bistecca een ge-

De Rijksweg in Wielsbe-
ke was woensdagnamid-
dag enkele uren afgeslo-
ten na een spectaculair
ongeval. Dat werd ver-
oorzaakt door een
vrouw die al rijdend een
epileptische aanval
kreeg. De vrouw reed
eerst een voetganger
aan en botste dan tegen
twee geparkeerde
auto’s. De ravage was
groot, de verwondingen
van de voetganger zou-
den meevallen.

HANS VERBEKE

WIELSBEKE

De Volkswagen Tiguan van de vrouw die getroffen werd door een epilepsieaanval langs de Rijksweg in Wielsbeke,
kwam uiteindelijk tot stilstand tegen een geparkeerde Peugeot. Foto Hans Verbeke
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HARELBEKE 

STASEGEM Marjolein Derycke

is geboren in Kortrijk op 20

januari 1951 en overleden in

Harelbeke op 1 januari 2021. Er

wordt in beperkte kring af-

scheid genomen van Marjolein

op zaterdag 9 januari in de

aula van Rouwcentrum Desey-

ne. Aansluitend worden de

assen toevertrouwd aan de

aarde op de strooiweide van

de begraafplaats in Stasegem.

(PVH/Rouwcentrum Deseyne)

ZIJ GINGEN VAN ONS HEEN

Marjolein Derycke
20/01/1951 – 01/01/2021

HARELBEKE Willy Decaluwé

(83) werd geboren in Harelbe-

ke en is overleden in Kortrijk.

Hij was de echtgenoot van

Christiana Anraed, de vader

van Christ en Els en de groot-

vader van Eline. Daarnaast was

Willy ook erebrandweerman bij

de brandweerpost Harelbeke.

De afscheidsplechtigheid,

gevolgd door de asverstrooi-

ing op de begraafplaats van

Harelbeke zal plaatsvinden in

strikte familiekring. (BRU/

Begrafenissen Vanwynsberghe

Wim)

Willy Decaluwé
02/06/1937 – 31/12/2020

HARELBEKE Suzanna Panne-

coucke, weduwe van Guy

Depuydt (+2015), is geboren in

Harelbeke op 4 augustus 1944

en overleden in Kuurne op 4

januari 2021. Het moment van

afscheid nemen zal plaatsvin-

den op maandag 11 januari in

Rouwcentrum Deseyne in

intieme familiekring. Aanslui-

tend wordt de as van Suzanna

toevertrouwd aan de aarde op

de strooiweide van de oude

stedelijke begraafplaats in

Harelbeke. (PVH/Rouwcentrum

Deseyne)

Suzanna Pannecoucke
04/08/1944 – 04/01/2021

Op de Facebookpagina kwamen

sinds 3 januari al ruim 60 reacties

op de post: van negatief tot zeer

negatief, inclusief het obligate ra-

cistische praatje. Veel mensen

vragen zich af of het niet komt

door het kleiner en duurder ma-

ken van de vuilniszakken en die

dan nog van slechte kwaliteit zijn.

Anderen gewagen van de laksheid

van sommige mensen die niet

naar het containerpark gaan. 

MOBIELE CAMERA

Iemand zegt: ‘Als je inzoomt op

de foto zal je zien dat ’t gros van ’t

gene er staat gratis kan ingeleverd

worden’. Nog iemand heeft een

ander plan: ‘Misschien een idee

om op die plaatsen mobiele ca-

mera’s te plaatsen en regelmatig

te verplaatsen. Ze gaan ze niet

allemaal pakken maar er gaan er

toch een paar tegen de lamp lo-

pen en die dan ‘belonen’ met een

mooie boete van een paar hon-

derd euro.’ 

HANDHAVING

Schepen van Milieu Tijs Naert

(Groen) zag de post en de reacties

op Facebook. “Helaas stellen we

vast dat er nog altijd te veel men-

sen afval langs de weg gooien en

sluikstorten. Ook ik kan mij daar

enorm in opjagen. Het is trou-

wens ook lachen in het gezicht

van onze vrijwillige Mooimakers,

die ik bij deze nog eens wil be-

danken voor hun ‘mooie’ werk.”

De gemeenteraad keurde eerder

al een aanpassing goed van het

reglement rond camerabewaking

en sluikstorten. Door die wijzi-

ging kan het gemeentebestuur nu

camera’s hangen op probleem-

locaties verspreid over het volle-

dige Harelbeeks grondgebied.

Een nieuwe, tijdrovende proce-

dure opstarten om een camera op

een nieuwe plek te hangen, hoeft

dus niet meer.

GAS-BOETES

Over de plek aan de Deerlijkse-

straat: “We lieten het vuilnis weg-

halen en de plek staat nu bij de

‘hotspots’ om er camerabewaking

te installeren. Door die vereen-

voudigde procedure kunnen we

nu camera’s hangen waar we wil-

len, dus ook hier.” 

Wanneer de camera er komt, is

nog niet bekend. Maar dat het

snel kan gaan, is duidelijk. “Imog

heeft al extra camera’s aange-

kocht. In de week van 12 januari

worden er al twee van geïnstal-

leerd. En voor wie het toch nog

overweegt: de boetes op sluikstort

zijn niet min. Als GAS-boetes er-

gens voor goed zijn, is het wel

sluikstorten”, aldus de schepen.

(Peter Van Herzeele)

Stadsbestuur overweegt
camera’s tegen sluikstorters 
HARELBEKE De voorbije

dagen regent het reacties

op de Facebookpagina ‘Je

bent van Oarelbeke als…’

De oorzaak: een post

over sluikstorten in de

Deerlijksestraat. Schepen

van Milieu Tijs Naert

(Groen) reageert met ca-

merabewaking en boetes.

“In de week van 12 ja-

nuari komen er al twee

camera’s bij.”

Het sluikstort in de Deerlijksestraat.
(GF)

STASEGEM Hector Demiddel

is geboren in Harelbeke op 15

november 1932 en overleden

in Harelbeke op 2 januari

2021. Het moment van af-

scheid nemen zal in intieme

kring plaatsvinden op maan-

dag 11 januari in de aula van

Rouwcentrum Deseyne. Na de

dienst zal de as van Hector

toevertrouwd worden aan de

aarde op de strooiweide van

de begraafplaats in Stasegem.

(PVH/Rouwcentrum Deseyne)

Hector Demiddel
15/11/1932 – 02/01/2021

Naar aanleiding van zijn 100ste

verjaardag kon KW hem uitge-

breid interviewen. Albert is als

oudste van drie kinderen geboren

op 5 januari 1919 in de boerderij

van zijn ouders de Gavers in Ha-

relbeke. Zijn vader was vlasser,

metselaar en melkventer. “Als

twaalf-, dertienjarige moest ik al

meehelpen met zijn melkronde,

het was toen de tijd van een klut-

ten en een dikken en een halve

frank voor een pint melk”, her-

innert Albert zich. 

OORLOG

Hij liep school bij de nonnetjes en

de Centrumschool tot het achtste

studiejaar. “Ik was net geen veer-

tien maar ben niet meteen gaan

werken, ik hielp als metsel-dien-

der bij mijn vader die aan het

bouwen was.” Daarna ging Albert

werken bij Blekerij De Leie, de

fluweelweverij Fillière Stasegem

en Sitam in Deerlijk. 

“Maar ik moest naar het leger.

Veel moesten we in het begin niet

doen. We kregen goed eten en

hadden niet veel werk. Er was ook

weinig discipline want we spra-

ken de luitenant aan met zijn

voornaam.” Toen op 10 mei 1940

de oorlog uitbrak moest de com-

pagnie van Albert naar de andere

kant van het land. “Van de 18 da-

gen oorlog, tussen 10 en 28 mei,

heb ik er 15 buiten geslapen”, ver-

telt Albert verder. 

VIJF KOGELS

Wat hem bijblijft is het opblazen

van een brug in Halen, Limburg.

“Ik had aan de kant een lont zien

liggen die brandde. Ik had les ge-

kregen in ‘trage lonten’, en maan-

de de manschappen aan om snel

over de brug te lopen of in het

water te springen. We waren er

maar net over en de boel ontplof-

te. Jammer genoeg zijn er toch

drie soldaten gesneuveld.” 

Naar eigen zeggen heeft Albert

nooit moeten schieten. “Het was

nooit van ‘moeten’, maar ik zou

me toch verdedigd hebben. We

hadden ook maar vijf kogels en ik

had er maar vier meer over na de

oorlog. Een commandant had mij

opgedragen te schieten omdat we

zogezegd omsingeld waren. Ik

heb toen maar losweg geschoten

om van het bevel af te zijn.”

“Na de oorlog was voor mij het

moeilijkste, je schiet bij manier

van spreken tot 5 uur ’s middags.

Daarna wordt er geroepen dat

Duitsland zich overgeeft, en om

kwart over vijf moet je je om-

draaien en je vijand een hand ge-

ven.”

Nog tijdens de oorlog, op 24 no-

vember 1943, trouwde Albert met

Julienne Desnyder. Het koppel

woonde een tijdje in bij Alberts

ouders. Ze kregen drie kinderen.

Later nam hij de melkronde van

zijn vader over. 

LEKKERE TAART

Albert verblijft al een tijdje in het

woon-zorgcentrum De Vlinder.

Zijn vrouw overleed in 2006.

Daarna woonde hij nog een tijdje

alleen. Nu woont hij dus in De

Vlinder. 

Via het verpleegpersoneel liet hij

weten dat de vele bezorgde

kaartjes hem plezier deden – een

initiatief van de Parochie Sint-Jo-

zef – en dat de taart lekker was.
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“De vele kaartjes deden deugd”

_________

“Na de oorlog
was voor mij
het moeilijkst.
Plots moest je
je vijand een
hand geven.”
_________

Twee jaar geleden mocht Albert zijn 100ste verjaardag vieren. (foto LOO)

HARELBEKE Afgelopen dinsdag 5 januari is Albert

Ryssaert 102 jaar geworden. Die verjaardag is wegens

de coronamaatregelen zeer bescheiden gevierd in het

woon-zorgcentrum De Vlinder, waar hij verblijft. “De

kaartjes deden deugd en de taart was lekker.”

DOOR PETER VAN HERZEELE
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LENDELEDE

N I E U W S ? Contacteer Ivan Balliu - 0475 68 35 60 - ivan.balliu@gmail.com

Mooimakers volgde in 2018 het

initiatief van de West-Vlaamse in-

tercommunales ‘Let’s do it in de

vuilbak op. “Sinds dan gaven

maar liefst 42 mensen zich op als

‘Mooimaker’ en registreerden

zich via de website van Mooima-

kers en claimen een stukje van

Lendelede”, zegt milieuambte-

naar Elvire Vanysacker. “De ge-

meente krijgt daarvan bericht en

bezorgt hen het nodige materiaal

en speciale zakken om het mate-

riaal in te verzamelen. De vrijwil-

ligers ruimen het zwerfvuil in hun

straten op wanneer ze dat zelf

willen. Hebben ze een volle zak,

dan verwittigen ze de milieu-

dienst. In 2020 werden zo 263

zakken zwerfvuil opgehaald door

onze vrijwilligers. De technische

dienst haalt die zakken op en

zorgt voor de verdere verwer-

king.”

GESTUDEERD

Lionel en Lena zijn twee van die

43 Mooimakers. Ze zijn allebei 73

jaar. Hij was tot vóór 10 jaar zelf-

standig boekhouder en verzeke-

ringsmakelaar en runde de zaak

samen met zijn vrouw.

“Ik weet nog goed dat vóór Lionel

en ik ons aansloten bij Mooima-

kers, we eerst een vragenlijst

moesten invullen”, zegt Lena. “De

eerste vraag waar we moesten op

antwoorden was: ‘wat heb je ge-

studeerd?’. Ik was toch een beetje

kwaad. Moet je misschien gestu-

deerd hebben om je bij de Mooi-

makers aan te sluiten? Voor de

rest heb ik alleen maar positieve

ervaringen.”

GOEIE OPVOLGING

Lionel en Lena vinden zichzelf

nog te jong om in hun vele vrije

tijd niets te doen. “We gaan vaak

wandelen en zien dikwijls heel

veel afval langs de straten liggen”,

zeggen ze. “Als milieubewuste

mensen wilden we aan dat pro-

bleem iets doen. We gaan nu één

keer om de twee weken op stap

met ons fluovestje aan, een spe-

ciale witte afvalzak en een PMD-

zak, handschoenen aan en een

grijper in de hand. We combine-

ren die tweewekelijkse wandeling

met het oppakken van allerlei af-

val langs de straat. Goed voor de

gezondheid en goed voor het mi-

lieu!”

Lionel en Lena doen als Mooima-

kers volgende straten: Kortrijkse-

straat, vervolgens de Sentestraat

en dan de Beiaardstraat. “Heel

uitzonderlijk doen we ook al een

keer de andere kant van de Kort-

rijksestraat. Je kunt je niet voor-

stellen wat we iedere keer aan af-

val op straat aantreffen. Blikjes,

handschoenen, asperges in hun

verpakking die nog niet eens ge-

opend zijn, idem voor vleeswa-

ren, handdoeken, onderbroeken,

truien, plasticzakken vol afval…

Vinden we iets dat we niet zelf

kunnen oppakken, dan nemen we

er een foto van, sturen dat door

naar milieuambtenaar Elvire Va-

nysacker en ten laatste ’s ande-

rendaags zorgt zij ervoor dat ie-

mand van de gemeente dat gaat

ophalen. Zij volgt dat heel goed

op.” Lionel en Lena stellen ook

vast dat nog altijd té veel mensen

blijven sluikstorten, ondanks de

vele sensibiliseringsacties. “Of de

acties van Mooimakers nog zin

hebben? Zeker, al blijft het een

beetje op dezelfde nagel kloppen.

Maar we blijven volhouden. Na-

dat we een ‘ophaalronde’ deden,

zien we toch dat de straten er

toch een vier- à vijftal dagen pro-

perder blijven bij liggen. Onze ac-

ties stimuleren ook onze kleinkin-

deren om beter met het milieu

om te gaan. Maar het blijft soms

ook dweilen met de kraan open.

We hopen dat de sluikstorters in

2021 snel hun gedrag veranderen

en bewust worden dat afval in de

vuilnisbak hoort en niet op straat

of in de natuur.”

L I O N E L E N L E N A B L I J V E N ‘ V E C H T E N ’ T E G E N S L U I K S T O R T E R S

Mooimakers houden vol

Mooimakers Lionel Delaere en Lena
Mayaert. (foto Frank)

_________

“Onze acties
stimuleren
anderen om
beter met het
milieu om te
gaan”
_________

LENDELEDE Lionel De-

laere en Lena Mayaert uit

de Hoevestraat maken

deel uit van de Lende-

leedse ‘Mooimakers’. “We

stellen vast dat nog altijd

heel wat mensen blijven

sluikstorten, ondanks de

vele sensibiliseringscam-

pagnes van onze milieu-

dienst.” 

DOOR IVAN BALLIU

LENDELEDE Willy Opsomer overleed

op donderdag 31 december 2020

thuis in de Kuurnsestraat in Lendele-

de. Hij werd in Rollegem-Kapelle

geboren op 24 februari 1935 en was

85 jaar. Willy was de echtgenoot van

Denise Verhamme.

Willy werkte 20 jaar in weverijen

Cojubel in Lendelede en Sagaert &

Speyer in Kortrijk en 19 jaar bij Vande-

moortele in Izegem waar hij op zijn

57ste met brugpensioen ging.

‘Willy was een optimist in hart en

nieren’ stond er op zijn rouwprentje te

lezen. Hij was een sociaal man en lid

van Okra, Samana en het wijkcomité

van De Knok, stichtend lid van WTC

De Globetrotters (hij was een fervent

fietser) en gewezen lid van de KWB.

Begin vorig jaar ging het met de

gezondheidstoestand van Willy ach-

teruit. De laatste dag van 2020 over-

leed hij aan de gevolgen van een

slepende ziekte.

Willy was de vader van Filip en zijn

vrouw Ann Werbrouck en van Katrien

en echtgenoot Johan Delrue. Hij was

de grootvader van Sander Opsomer

en Eva Crispyn, Korneel Opsomer en

Nasha Maeckelbergh, Lotte Opsomer

en Kato van Eekert, Simon Delrue en

Zoë Depuydt én Thomas Delrue. Hij

was de plusgrootvader van Thijs

Vanden Berghe en Iris Theiwis,

Brecht Vanden Berghe en Charline

Vanderhaeghe.

Woensdag 6 januari werd Willy gecre-

meerd en donderdag 7 januari nam

de familie in intieme kring afscheid

van hem rond zijn urne in de Sint-

Blasiuskerk in Lendelede. 

(IB – Uitvaartzorg Serrus)

ZIJ GINGEN

VAN ONS HEEN

Willy Opsomer
24/02/1938 – 31/12/2020

Ellen (38) woont in de Winkelse-

straat, is de partner van Bram

Lambrecht en de moeder van Ko-

be (12) en Stef (9).

“Ik ben regentes (nu heet dat ba-

chelor) Nederlands en geschiede-

nis en gaf 17 jaar les aan Sperma-

lie in Brugge”, zegt Ellen. “Aan

autistische kinderen uit het eerste

en tweede middelbaar.”

GEEN TOEVAL

Dat Ellen inschreef op een vaca-

ture voor bibliothecaris kan geen

louter toeval zijn. “Ik ben een fer-

vente lezer en heb ook een diplo-

ma dat daarvoor in aanmerking

komt. Toen de eerste graad mid-

delbaar in Spermalie van de Pot-

terierei naar de Polderstraat in

Brugge verhuisde kreeg ik, op

mijn eigen vraag, van de directie

toelating om daar een bibliotheek

op te starten. Omdat autistische

leerlingen niet altijd willen spelen

tijdens de speeltijd, maar ook al

eens rustig een boek of tijdschrift

willen lezen waarbij ze minder

prikkels te verwerken hebben.

Ook dat overtuigde me om in te

gaan op de vacature voor biblio-

thecaris.”

Ellen werkte in haar eindwerk in

het regentaat rond jeugdboeken.

In het theoretisch gedeelte ging

Ellen op zoek naar de situatie van

de jeugdboekenwinkels in Vlaan-

deren. Voor het praktische onder-

deel werkte Ellen een kwartetspel

uit. Dit spel testte Ellen uit tijdens

het begeleiden van een groepje

van de Kinder- en Jeugdjury in de

bibliotheek van Izegem.

COLLECTIE BEPALEN

“Ik hou ervan om creatief bezig te

zijn en activiteiten op poten te

zetten. Gelukkig heb ik een super-

team van drie medewerkers die

me hierbij goed helpen. De solli-

citatie bestond uit drie delen: een

schriftelijk examen, een psycho-

logische test en een mondeling

examen. Op het mondeling exa-

men moesten we een case, die we

op voorhand moesten voorberei-

den, voorstellen. Als case moes-

ten we een speelotheek uitwer-

ken.” 

Op 17 augustus begon Ellen te

werken in de bib. “Myriam Ver-

faillie had anderhalve maand om

me wegwijs te maken in de Len-

deleedse bib. Op 1 oktober werd

ik officieel de nieuwe bibliotheca-

ris en was Myriam definitief met

pensioen. Nu drie maanden later

ben ik blij dat ik voor die job koos.

Al is dat niet vanzelfsprekend als

je na 17 jaar je vertrouwde plek

moet verlaten. Maar de nieuwe

job valt heel goed mee. Mijn voor-

gangster Myriam was 33 jaar het

‘gezicht’ van de bib, nu is het aan

mij om de bib de komende jaren

verder uit te bouwen en een nieu-

we wind te laten waaien. Ik maak-

te al filmpjes voor de voorlees-

week en filmpjes waarin ik een

verhaal voorlees. Het moeilijkste

in mijn nieuwe job is de collectie

bepalen. Niet altijd een evidente

keuze als je weet dat er veel ver-

schillende voorkeuren zijn.” (IB)

Ellen Allegaert nieuwe bibliothecaris in Lendelede
LENDELEDE Ellen Allegaert is sinds 1 oktober van

vorig jaar officieel de nieuwe bibliothecaris van de bib

in Lendelede. Ze volgt daarmee Myriam Verfaillie op

die 33 jaar die functie vervulde. “Die job is je op het

lijf geschreven”, zeiden enkele vriendinnen en familie-

leden toen ze van die vacature hoorden”, zegt Ellen. 

Ellen Allegaert ruilde Spermalie voor de bibliotheek. (foto Frank)
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